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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Onsdag d. 01/12/2021 - LOKALE 
  
Tilstede: 35 tilmeldte + IKV underviserrepp.: Lene Buelund og Julie Fjeldborg.  
Referent: Martine Daucke von Barner 
 

1. Formalia – 17.15 
▪ Godkendelse af dagsorden: 

Lille ændring i rækkefølge: punkt 2.v rykkes op og bliver punkt 2.i 
Godkendt.  

▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde:  
Godkendt 

 
2. Sekretariatet informerer – 17.15 – 18.30 

i. Studerendes forhold ifm. vagtplaner på akutmedicinrotation og 
hestedifferentiering (se oplæg på FB) 
- Julie Fjeldborg og Lene Buelund repræsenterer undervisningsudvalget IKV 
- Undervisningsudvalgets studenterrepræsentanter står inde for Fjeldborg og Buelund.  
- Punktet præsenteres: to problemer belyses af klagen (vedlagt dagsorden): 

vagtplanernes struktur, og tryghed ifm. at klage over forholdene.   
- Introduktion af Julie Fjeldborg og Lene Buelunds poster / arbejde:  

▪ at læse evalueringer igennem og tage problematikker op.  
o Der er et meget lavt antal evalueringer 

▪ Der har tidligere været en studentertillidsrepræsentant på klinikken, men det 
fungerede ikke, nu er Julie og Lene udpeget som ”tillidsmænd” som man kan komme 
til med problematikker vedr. undervisningen.  

▪ De håber på at skabe et trygt sted med tillid, hvor man konstruktivt kan tale om 
problemerne, så de kan ændres 

▪ Der opfordres til at gå til underviseren først og fremmest, hvis man tør, og tage et 
problem op med dem - man skal ikke være bange for at klage over problemer. Hvis 
man ikke føler sig tryg ved at tage det op med underviseren selv, kan man gå til 
kursusansvarlig.  Afhængig af henvendelsens natur kan det tages op i 
undervisningsudvalget.  

▪ Det er meget vigtigt at man tør sige noget - og alt, der tales om til 
tillidsrepræsentanterne, er fortroligt 

▪ Det er sektionslederen, der tager en samtale med den pågældende underviser, hvis 
dette bliver nødvendigt.  

- Den formelle klage over akutvagtplan diskuteres: 
▪ Det bemærkes, at studerende kan føle sig affejede ifm. klagesager, hvortil der 

svares, at der vil komme et officielt svar på denne klage inden længe.  
▪ Der har tidligere været mange overvejelser over akutvagtplanernes struktur - 

herfor fik det seneste hold selv fik lov at lægge deres plan, ud fra det obligatoriske 
antal vagter - dog bemærkes det af en studerende fra holdet, at denne løsning heller 
ikke helt har fungeret, og at de studerende på holdet ikke selv har været klar over 
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hvor meget frihed de havde ift. vagtbytte. Dette vil blive meldt ud igen, så alle de 
studerende bliver gjort opmærksomme på det.   

▪ Det er uforsvarligt, at studerende skal behandle patienter, når de ikke har haft tid 
til søvn pga. vagtplanen - hvortil IKVrep. svarer, at man kan lade være med at møde 
op, hvis man ikke kan - dette menes dog at være et uholdbart og problematisk 
løsningsforslag.  

▪ Det diskuteres hvorvidt vagterne bør deles op, da dette vil give mere 
hensynsmæssige og forsvarlige arbejdstider - dog vil transporttiderne til Tåstrup 
ikke passe, hvilket kunne være problematisk.  

▪ Der argumenteres imod forslaget, da det menes, at kontinuiteten og vigtige 
læringsmuligheder vil gå tabt ved opdeling af vagterne. 

▪ Et løsningsforslag stilles: at lave fast ABCD vagtplan, som roterer fast, som 
rettesnor, og så kan studerende selv bytte rundt, som det passer dem, så længe det 
obligatoriske antal vagter stadig opfyldes. Det udtrykkes generel opbakning til 
forslaget, og det vil blive afprøvet på det næste hold til foråret.  

- Evalueringsmetode af kurset drøftes, da det er utilstrækkeligt, at kurset kun evalueres 
hvert andet år, og der her modtages meget få evalueringer. 
▪ VMF tilbyder at lave en evaluering (uafhængigt af KU), til det seneste hold på 

rotationen, som selv fik lov at vælge vagter, for at få deres feedback.  
- Det bemærkes, at studerende generelt ikke er opmærksomme på, at 

studentertillidsrepræsentanten eksisterer. Hertil svares, at man har gjort alt for at gøre 
dem synlig, og det er vanskeligt at gøre mere.  

- Det menes nu, at der er fundet en løsning for akutmedicinrotationen, men at 
hestedifferentieringen stadig mangler løsning 
▪ IKVrepp. Er ikke tidligere blevet gjort opmærksomme på denne problemstilling, 

men vil nu gå videre med henvendelsen. Det bemærkes igen, at man skal huske at 
snakke højt om problemerne.  

 
 

ii. Formandens beretning 
- Det nye sekretariat præsenteres 
- Der gives samtykke til at der tages billeder af aftenen og benyttes på Sociale medier 
- Univalg: 

▪ SUNDråd har fået alle pladser i Akademisk råd. 
▪ Konkurrence: der er udtrukket vindere 

- Fælleskalender: kan findes på studmedvet.dk 
▪ Husk at bruge den!!  
▪ Forhindrer dobbeltbooking.  
▪ Giver overblik over alle events  

- EAEVE: 
▪ Akkreditering: de mangler stadig danske studerende der vil rejse ud og 

akkreditere andre veterinæruddannelser.  
▪ Kan både være sidsteårs BA og KA 
▪ Formål: at vurdere studerendes undervisningsforhold på de andre uddannelser 
▪ Der skal meldes info ud - det er op til IVSA, men Daniel tager ansvar, da han ved 

ting. Man kan skrive til vmf@studmedvet.dk for info 
▪ Det kan godt lade sig gøre tidsmæssigt selvom man er på KA 

mailto:vmf@studmedvet.dk
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▪ Tag ud og rejs - alt er betalt, og de vil meget gerne have danskere.  
iii. Kassererne 

- Godkendelse af VMF-budget 
▪ RSV er orienteret om den tekniske ændring af budgettet 

Godtaget. 
- Kontortider: Tirsdage 12:15-12:45 - her kan hentes klistermærke 

▪ de er faste! Vi er alle studerende og skal have tid 
▪ Det kræver bare at man tager studiekort med, så man kan godt hente for sine 

kammerater. 
 

iv. Update fra DDD-ansvarlig 
- Snart kandidat-dag: 7. dec. I Codanhus 

▪ Info om dagens program. 
▪ Eventet kan ses på FB og DDD.dk 

- Opfordring til at sende kontrakter ind til DDD til gennemlæsning - Studerende bliver 
misbrugt på klinikkerne 

v. Godkendelse af Code of Conduct (se oplæg på FB) 
- Vedtægten om Code Of Conduct blev vedtaget på GF d. 14. okt. 
- To separate CoC for hhv. Rusregi og VMF-regi.  
- Dokumenterne er vedlagt til gennemlæsning af RSV. 
- CoC vil blive lagt ud på hjemmeside og vil blive læst af køer og vejledere (og russere) 

inden rusture 
- Kan revideres på alle RSV.  
- De to udgaver af CoC vedtages, med det forbehold, at ordlyden af paragraf 6 ændres fra 

”dispensationsansøgninger”  til ”klager” 
▪ Godkendt 

3. Fællesspisning – 18.30 – 18.50 

4. Update fra SUND – 18.50 – 19.00  
- Resultater af univalget opsummeres kort 
- Der kommer ændringer for studerende på Fr.berg Campus - SUND kommer med udlæg 

slut Januar. Ændringerne kommer ikke direkte til at påvirke veterinærstuderende.  
5. Update fra SVH – 19.00 – 19.10  

- Kursusbeskrivelserne ændres lidt 
- Corona er tilbage på dagsorden 

▪ Sprit, mundbind og coronapas 
▪ Afventer om der kommer flere tiltag 

 
6. Update fra Akademisk Råd – 19.10 – 19.20  

- Snakkes om økonomi 

7. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 19.20 – 19.40  

i. Undervisningsudvalg 

- IKV 
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▪ møde i morgen, hvor det der blev diskuteret til RSV i dag, bliver taget med 
videre 

- IVH 

IHV’s sidste møde for ½ år siden, hvor der blev talt om flg: 
- Forskningsår: Peter Sandøe ønsker dette udbredt på veterinæruddannelsen, men KU må 

ikke opfordre til det, da uddannelsen forlænges.  
▪ Man kan skrive til en afdeling, hvis man har lyst til at forske et år (eller et ½) 
▪ Kan give en fordel ift. at blive ansat som videnskabelig assistent el. ph.d.  
▪ Flere studerende i salen har gode oplevelser med et forskningsår, og er fortalere 

for det.  
- Etik ifm. arbejde med forsøgsdyr 

▪ Overvejelse om det er nødvendigt, at vi skal aflive raske forsøgsdyr ifm. 
forsøgsdyrskurset på 2. år.  - Også en problemstilling ift. grisene til Kirurgisk 
Teknik  

▪ Kritikpunkt fra udlandet, da DK er et af de eneste lande hvor studerende skal 
aflive raske dyr.  

▪ Argument: der er mange dyrlæger der ikke kommer til at arbejde i erhverv, bliver 
man en bedre dyrlæge af at slå en mus ihjel? 

▪ Den konkrete pointe: Der diskuteres ikke hvorvidt forsøgsdyrene skal være en del 
af uddannelsen eller ej, men om studerende, der har etiske kvaler ved det, har lov 
at sige fra, og om det er muligt at lave en simulering af forsøgsdyrsøvelse.  

▪ Det kan afskrække folk fra at søge ind på uddannelsen, at man skal slå raske dyr 
ihjel 

▪ Der ses, fra tilstedeværende RSV, ikke et problem i, at folk har lov at sige fra, og 
blive fritaget fra at slå raske dyr ihjel til øvelser.  

▪ Man skal have valget, som studerende, om første gang man slår et dyr ihjel skal 
være et raskt eller sygt dyr.  

▪ Der argumenteres for, om en model kan give den nødvendige faglighed - men det 
er op til KU.  

▪ IHVrep. samler RSV’s argumenter, og tager det med videre til IVH. 
- Problemer med studerendes arbejde med produktionsdyr 

▪ Studerende der skælder landmænd ud - lad være med det - sig det til jeres 
underviser.  

▪ RSV siger ja til et kommunikationskursusmodul, men nej tak, til at Peter Sandøe 
skal undervise det. Foreslår i stedet Dorte Bay Lastein.  

- Der er nyt evalueringsskema - kortere og bedre. Husk at evaluere kurserne 
- Det er foreslået om det skal være muligt at have online bachelorforsvar - dog påpeges 

det, at dette måske er imod loven (da BA-forsvar skal være offentligt tilgængeligt) 
▪ Men dog et forslag, at det kan være muligt at tilvælge.  

- Næste IVH-møde lige efter jul 

ii. IVSA 

- Næstformanden præstenrer: lige haft genralforsamling- den nye bestyrelse 
præsenteres.  

- IVSA er ved at planlægge en exchange med Guilford, England.  
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8. Status yngste årgang – 19.40 – 19.50  

- I gang med anatomi. Folk er pressede over histologi og lidt anatomi. Føler ikke de bliver 
ordentligt forberedt til øvelserne. Men er generelt glade for at lære nut, selvom det er hårdt. 
Nogle har svært ved at vænne sig til undervisningsformen - mangler struktur 

▪ Tutorer holdt studieteknik aften, men der var ikke imponerende fremmøde. Desuden 
holder studievejledningen også studieteknikevents. De bedste afholdes på panum.  

▪ Det er altid muligt at tagew fat i studievejledningen hvis man går helt i baglås.  - 
Studenterpræsterne kan også altid lytte.  

- Synes lokalerne er for kolde - men sådan har det altid været. De skal bare tage en sweater 
med.  

- Årgangsrepræsentanterne vil lave opslag til resten af årgangen for at udbrede denne viden.  
9. Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 19.50 – 20.10  

i. Årgang ’20:  
- Går fint.  
- De vidste ikke at immunologiøvelserne var obligatoriske. Men har været i dialog 

med underviserne, og en løsning er fundet.  
ii. Årgang ’19: 

- Lige afsluttet HE og BKTsmå - men ikke svar fra BKTsmå endnu.  
- I gang med spec.pat. - klager over skema, men folk må lære at leve med det.  
- Ros til BFS-kurset for at lave hybrid online-fysisk undervisning. Som fungerer! Det 

skal de huske at evaluere på og rose for.  
iii. Årgang ’18: 

- Har MKRsmå. Har det hårdt. Har lige valgt rotationer.  
- Glade for opdeling med den ene MKR først, derefter eksamen og så begynde anden 

MKR.   
iv. Årgang ’17:  

- Splittet rundt på rotationer 
- Årgangsrepper hører ingenting. Nogle studerende fra de forskellige rotationshold 

byder ind med deres oplevelser: 
▪ Rotation D: besætning - vil gerne have 2 besøg i svinebesæting slået sammen til 

1 - men der argumenteres mod, da det ikke kan lade sig gøre aht. driften af 
besætningerne 

▪ B: Akutmedicin: helt fint 
▪ A: stordyr. Helt fint. Men koldt. Har ikke haft dårlige oplevelser med 

undervisere, og har fået afkræftet deres bekymringer.  
▪ Kvæg: Har været et uheld ifm. kejsersnit på ko. Mangel på retningslinjer hvis 

uheldet nu skulle være ude - mangel på sikkerhedskursus. Men det er 
underviseren opmærksom på nu.  
o Årgangsrep. Snakker med underviseren om at være opmærksom på 

studerendes frygt for de store dyr efter en sådan oplevelse.  
o Der skal afholdes en debriefing - støttesamtale efter en sådan oplevelse.  

10. Eventuelt – 20.10 – 20.30  

i. VetRepos 

- Lisa van der Graf, Holland 
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- Progress Test Trial: nytinternationalt projekt til progressionsvurdereng af 
studerende på veterinæruddannelsen.  

- Progress tests i løbet af studiet, hvor ens udvikling kan ses, og man kan se hvilke 
områder man klarer sig godt i, og hvilke man kan forbedre sig i.  

- Evalueringsspørgsmålene skal på prøveperiode, og valideres af studerende.  
- Man kan se sin progression op imod EAEVE standarder.  
- Bliver også promoveret til forelæsninger.  

11. INPUT 

- I morgen 10-16 
- Masser snacks og merch.  

 
 
 


